
Pracovní skupina Programu retenerace
LL.6.2o2l
zápis ze schůzky
Přítomni:
Alexandr Holub, Jiří Lízler, Martin Šnorbert, Jan Luštinec, Jana Nonnerová
Omluvení:
David Hlaváč, Vladimír Richter, Aleš Kožnar, René Brož, Tomáš Kesner
Hosté:
Vladimír Vinklář, Petra Fišerová, Jiří Paulů, Jana Steinerová

1. Prostor pod zahradním domkem

Na dnešní schůzce byly diskutovány varianty řešení prostoru pod zahradním domkem, resp. varianty
řešení ,,zahradního divadla" v zámeckém parku, které zaslali zdejšímu úřadu zpracovatelé konceptu řešení
prostoru pod zahradním domkem (Čížková, Kirjakoťski, Daněk). Přítomní se shodli na tom, že předložené
varianty nejsou pro investora, město Jilemnici, akceptovatelné a že nemá smysl je dále rozpracovávat.
Přítomní se dále shodli na tom, že by bylo vhodné spolupráci se zpracovateli ukončit. Koncept byl odevzdán,
a to i v tištěné podobě, varianty následně pouze v elektronické podobě. Není již tedy potřeba varianty
tisknout a předkládat a investor, město Jilemnice, nebude vližadovat dodání studie a nebude jej tedy ani
hradit. Je zřejmé, že představy zástupců investora se neshodují s představami zpracovatelů a že aktuálně není
možné dospět k dohodě na investorem akceptovatelném řešení. Předání této informace zpracovatelŮm
zajistí oddělení PP,

Vyvstala otázka, jak postupovat ve věci návrhu řešení prostoru pod zahradním domkern dále. Jedná se

o úpravu části zámeckého parku, který je kulturní památkou ve smyslu zákona o státní památkové péči.

Ukázalo se, že je žádoucí, aby úpravu prostoru pod zahradním domkem navrhoval projektant, popř. tým
projektantů, kteří mají zkušenost s revitalizacemi parků v plošně památkově chráněných lokalitách, popř.

parků přímo prohlášených za kulturní památky. Ukazuje se dále, že je nepravděpodobné, aby proběhla
zároveň revitalizace prostoru pod zahradním domkem a revitalizace zámeckého parku jako celku, a to
zejména z důvodů finančních. Bylo by vhodnější oba záměry rozdělit, a to i projekčně (nutno vždy pečlivě

vyhodnotit již zpracované záměry), Do příští schůzky pracovní skupiny budou připraveny kontakty na vhodné
projektanty či projekční týmy, kteří/které by vyhověli/y výše uvedenému (úkol pro všechny členy pracovní
skupiny).

2. Omítky v průjezdu tzv. nového pivovaru č.p. 70

Schůzka s p. Zachařem (potenciální dodavatel opravy omítek průjezdu) na místě proběhla, cenová
nabídka byla předložena.

Schůzka s p, Hančem, Elektros, ohledně technického stavu elektroskříní v průjezdu a ceně za jejich
případnou úpravu či částečnou demontáž proběhla s následujícím v,ýsledkem:

1/ velká elektroskříň je osazená řadou zařízení, do ní a z ní vede mnoho kabelů. Zmenšovánítéto skříně
prozatím není možné, rnýměna skříně by byla velmi pracná a nákladná a není pro ni ani řádný důvod. Bylo by

vhodné skříň vyčistit, a to i zevnitř, odstranit rez, znovu natřít (splnění úkolu zprostředkuje oddělení PP). 2l
Menší skříň vlevo neobsahuje nic v současné době využívaného. Je nutno rozhodnout, zda je možné ji zrušit.

3/ Větší skříň u menší skříně vlevo je nutné vyměnit, je prorezlá. Aby více vydržela, byla by vhodnější
nerezová, je možné ji upravit do jakékoliv barvy v odstínu vzorníku RAL.

Výstup: l/ P. Hanč {Elektros) připraví odhad ceny za zjištění stavu, Kromě rnýše zmíněných tří skříníjsou
v místě ještě další malé skříně, snad přípojkové, a dále různé kabely vedení po povrchu i pod omítkami. Je
třeba zjisti! co kam vede, jestli je to používané, vjakém stavu, jak vypadá vedení na druhé straně. To bude
nějakou dobu trvat a bude k tomu potřeba součinnost vlastníka/uživatele budovy (klíče). ll/ P. Hanč připraví

odhad ceny za rozšíření VO do průjezdu. Vlastní svítidlo vyberou pracovníci oddělení památkové péče. lll/
Teprve následně bude rozhodnuto o dalším postupu. (Elektros z kapacitních důvodů může provést prŮzkum

nejdřív na podzim.) lV/ Je třeba dohledat revize na elektroskříné (zprostředkuje oddělení PP).
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3. Siednocení vzhledu informačních tabulí ve městě
Na dnešní schůzce bylo poWrzeno, že sjednocujícím prvkem pro informační tabu]e ve městě bude erb

města Jilemnice v barokním rámu a zelená linie při spodním okraji tabule. Na dnešní schůzce bylo dále
dohodnuto, že bude obdobný prvek užit i na nebarevných tabulích - např. na tabulích odlévaných z bronzu.
V souvislosti se zadáním zpracování informační tabule o jilemnické radnici je třeba tento prvek ještě

zkonzultovat přímo s uměleckou slévárnou v Dolní Kalné fiaký podklad budou potřebovat?| (zjistí oddělení
PP).

4. Venkovní reklamy v MPZ Jilemnice

Přítomní souhlasí s nabídkou paní Rút Fullerové (osobní návštěva Jilemnice zahrnující průzkum terénu,
schůzku s pracovníky MěÚ, kteří budou pověřeni úkoly souvisejícími s umisťováním reklam ve městě,
zpracování rámcového dokumentu o rozsahu cca 2 

^a|. 
Oddělení PP vyjednóvá vhodný termín pro

uskutečnění v,ýše popsané schůzky a navazujících aktiyit.

5. Pamětní deska na radnici (+ prof. Marek)

umělecká slévárna v horní kalné zaslala několik návrhů možného rozvržení textu a též několik návrhů
rozměrů informačních tabulí, vč. cenové nabídky. J. Lízler připraví (na karton} model tabule ve skutečné
velikosti i se vzorkem písma ve skutečné velikosti. Následně bude vybrán vhodný rozměr desky a též umístění
desky na podloubí radnice, a to ve spolupráci s pracovníky oddělení památkové péče. Je dále nutné provést
před zadáním tabule do uýroby řádnou korekturu textu. Doplňme ještě, jak je již uvedeno rr,íše, že má b,ít
tabule doplněna o norný jednotící prvek městských informačních tabulí, a sice o prutí směstslcým znakem při

spodním okraji desky. Je též nutné za;jistit finanční prostředky na výrobu desky (možnosú zjistí oddětení PP).

6. lnformační tabule na staný hřbitov

Probíhají korektury textu informační tabule na staný hřbitov. (l na tuto tabuli budou doplněny jednotící
prvky-viz. vYše}.

Přítomní upozornili na potřebu více zapojit staný hřbitov mezi atraktivnímísta k prohlídce a odpočinku
v rámci letáku Jilemnice známá neznámá. Úkol pracovníkům infocentra předó oddělení pamótkové péče.

l v případě informační tabule na staný hřbitov je nutné zajistit finanční prostředky na rnýrobu (možnosti
zjistí oddělení PP) .

7. Alei,,za Alexandrem"

M. Morávková {oddělení majetku tvlěÚ .lilemnice) oslovila stát, resp. příslušné správce, s žádostí o
převedení p.p.č.ZOZL|L,2048/5,2O2t/3,23L6lI0 a 202Ll2 do vlastnictví města, nicméně neúspěšně. Pro
podobnou transakci musí mít budoucí investor ,,dostatečný důvod" (např. plán vybudování cyklostezky).
Oddělení památkové péče zjistí u M. Morávkové telefonní číslo na kontaktní osobu /na správce pozemků/ a
zjistí, jakou podoby by měl ,,dostatečný důvod" mít (zajistí odděleníPP/. Přítomní doporučují v plnění úkolu
pokračovat.

8. Autobusové nádraží
Na dnešní schůzce byl mimo jiné diskutován stav autobusového nádraží, jako místo prvního kontaktu

řady /nejen/ turistů s Jilemnicí. Je nutné konstatova! že stav autobusového nádraží je velmi neutěšený,
dlouhé roky stále stejný, či spíše stále horší. Přitom lokalita autobusového nádraží uprostřed města je
atraktivní a nabízí různé možnosti doplňkového využití. Přítomní doporučují, aby město Jilemnice vwolalo
s vlastníkem (dopravní podnik) jednání o možnosti rekonstrukce celého areálu autobusového nádraží
(budova i vlastní pojížděná plocha), případně vlastníka přímo vyzvalo k rekonstrukci areálu. Přítomní také
navrhují, aby město Jilemnice zvážilo možnost participace na celém projektu. (Výše popsaný nóvrh bude
předón radě města - viz níže).
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Trvající úkoly z minulých schůzek:

U 4/L3, 3.2020 kestv| D. Hlaváč představil přítomným výsledky svého průzkumu ve věci možnosti obnovy cest, resp.

alejí podél cest v Jilemnici a v nejbližším okolí Jilemnice. Záměr obnovení cesty od Machačkova kříže směrem na Kozinec
a záměr obnovy cesty za penzionem Alexandr byly oddělením PP již zpracovány. Připraven bude ještě podklad pro cestu
ke kapli sv, lsidora a též pro cestu u jilmové aleje na Hraběnce (zajistí odděleníPPl. Možnosti změny okruhů cest na

Kozinci, úprava pěší stezky kolem Jilemnice apod., vše v návaznosti na lokalitu Kozinec, nebudou již v rámci činnosti
pracovní skupiny Programu regenerace rozpracovávány.

U9/I8. 9, 2O2O kprůiezdnění prostranství před sÝpkoul Přítomní znovu otevřeli otázku zprůjezdnění prostranství
před budovou blývalé sýpky. Doporučují tématu se nevyhýbat a znovu jej otevřít, zjistit aktuální možnosti a situaci,
komunikovat s vlastníkem (oddělení PP, vedení města).

U 2h2, 2.2O2L (providla Proaromu na obnovu nemo,vitostí. obiektů nebo ieiich prostředí. které se nachózeil
na Území města Jilemnice) Změna pravidel Programu v bodech pojednávajících o dani z přidané hodnoty (přenesená

daňová povinnost ad.) bude připravena pro některou z příštích schůzí zastupitelstva mésla (zojistíoddělení PP),

U 5/12. 2.2O2L (rekonstrukce obřadní síně MěÚ Jilemnicet o dalším způsobu nakládání s autorským mobiliářem

manželů Markových a s gobelíny prof. Masejdka bude jejich vlastník dále jednat se zainteresovanými stranami (oddělení

památkové péče, rada města, jilemnická ZUŠ ad.). Domluvu bude koordinovat oddělení PP.

U 2l2L. 5,2O2L (Proqram reaenerace MPZ Jilemnice| Bude zpracována osnova nového Programu regenerace MPZ
Jilemnice, a ta bude přítomným předložena k diskuzi (zajistí oddělení PP).

U 8/2t.5,2027 (Pamětní deska Stanislava Zindulkv| oddělení pp oslovilo ve věci zajištění druhé cenové nabídky na

vyhotovení pamětní desky St. Zindulky Kamenictví Kynčl, tu dosud v písemné formě neobdrželo {zajistí oddělení PP). O

termínu realizace akce se bude dále jednat, zejm. s ohledem na finanční náročnost realizace záměru.

Doporučení radě města:

1. Doporučit způsob nakládání s autorským mobiliářem manželů Markových a s gobelíny prof. Masejdka
v obřadní síni MěÚ Jilemnice. Mají v prostorách zůstat, nebo mají brit přemístěny a kam?

2. Stav autobusového nádraží je velmi neutěšený, dlouhé roky stále stejný, resp. čím dál horší. Pracovní
skupina Programu regenerace doporučuje, aby město Jilemnice vyvolalo s vlastníkem autobusového
nádražívJilemnici jednání o možnosti rekonstrukce celého areálu autobusového nádraží, případně
vlastníka přímo vyzvalo k rekonstrukci areálu. Přítomní také navrhují, aby město Jilemnice zvážilo
možnost participace na celém projektu.

Doporučení zastupitelstvu města : --

Příští schůzka pracovní skupiny Programu retenerace se uskuteční
9. 7. 9:00 v zasedací síni MěÚ Jilemnice

Program příští schůzky:

- stěhování sochy sv. Barbory

- úkoly z minulých schůzek
sepsalo: Petra Fišerovó, 77. 6. 2027

schvólil: liří Lízler ..h&,/
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